
Kłobuck, dnia 19 czerwca 2024 r.  

Rada Miejska w Kłobucku 

Komisja Budżetu, Finansów, 

Mienia Komunalnego 

i Ochrony Środowiska 

Protokół nr 2/2024 

II Posiedzenie w dniu 19 czerwca 2024  

Obrady rozpoczęto 19 czerwca 2024 o godz. 08:45, a zakończono o godz. 10:15 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Józef Batóg 

2. Mirosław Cieśla 

3. Ewelina Kotkowska 

4. Andrzej Sękiewicz 

5. Anna Siedlaczek 

6. Robert Turek 

7. Tomasz Wałęga 

8. Marcin Wojtysek 

9. Dominik Zych 

1. Otwarcie posiedzenia oraz sprawdzenie kworum. 

 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska otworzyła posiedzenie Komisji. Oświadczyła, że 

zgodnie z listą obecności i stanem faktycznym jest kworum,, zatem obrady są prawomocne. 

 

2. Zmiany w porządku obrad. 

 

Nie zgłoszono. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 17.05.2024 r. /projekt 

protokołu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku 

w BIP bip.gminaklobuck.pl/ 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 17.05.2024 r. /projekt protokołu 

został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku w BIP 

bip.gminaklobuck.pl/.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 



Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

4. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2023. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska pozytywnie podsumowała sprawozdanie finansowe  

i sprawozdanie z wykonania budżetu. Odniosła się do opinii RIO, opinii Komisji Rewizyjnej, 

zdania odrębnego, kwestii dotyczącej wykonania inwestycji, budżetu, wydatków, zestawienia 

skutków podejmowanych uchwał  dotyczących podatków od nieruchomości oraz  gospodarki 

odpadami komunalnymi. Wyraziła swoje zaniepokojenie odnośnie bieżącego zadłużenia 

Gminy i proponowaną uchwałą w sprawie zaciągnięcia kolejnego kredytu.  

Radny M. Wojtysek pozytywnie podsumował sprawozdanie finansowe i sprawozdanie  

z wykonania budżetu. Poprosił Skarbnik, Burmistrza o przedstawienie spostrzeżeń w tej 

kwestii. 

Skarbnik K. Trzepizur podkreśliła, że rok był trudny, było dużo zmiennych wpływających na 

wykonanie budżetu. Jednak patrząc na jego realizację można uznać, że Gmina sobie 

poradziła. 

Burmistrz J. Zakrzewski podziękował za docenienie pracy nad realizacją budżetu. Odniósł się 

do skali inwestycji (10 mln. więcej niż w roku poprzednim). Podkreślił, że kredyt na 

przestrzeni 10 lat wzrósł tylko o 10 mln. Wyjaśnił, że nowy kredyt jest założony w budżecie 

dla bezpieczeństwa realizacji inwestycji w nim zaplanowanych. Podkreślił, że analizując 

budżet Gmina ostrożnie podchodzi do zobowiązań kredytowych, tak aby były one realne do 

spłaty i jednocześnie, by Gmina mogła realizować inwestycje, które są w budżecie. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska ze sprawozdania wynika, że Gmina ma 9 929 000 zł 

deficytu budżetu na koniec 2023 roku. To nie jest kredyt na pokrycie deficytu? 

Burmistrz J. Zakrzewski zaciągamy zobowiązania na pokrycie deficytu i spłatę rat kredytów 

zaciągniętych w latach poprzednich. Wyjaśnił, że nie mamy na koncie Gminy środków z 

Polskiego Ładu i zaciągniętego kredytu, dlatego w uchwale budżetowej wykazany jest deficyt 

finansów.  

 

Radny J. Batóg poruszył kwestię pozyskiwania środków i ich inwestowania z korzyścią dla 

Gminy. 

Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 



Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Wałęga 

 

5. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Kłobucka absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 

 

W toku dyskusji Komisja poruszyła m. in. kwestię dotyczącą opinii Komisji Rewizyjnej  

i zdania odrębnego do opinii, w tym zarzutu nieuzasadnionego wydatkowania środków  

w ramach promocji na organizację spotkania Rady Miejskiej z kierownictwem na 

podsumowanie minionego tj. 2023 r. Zaproponowano zmianę źródła finansowania spotkania. 

Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Kłobucka 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Wałęga 

 

6. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na rok 

2024. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska poprosiła Skarbnik o bardziej szczegółowe 

przygotowywanie uzasadnień do projektów uchwał. 

Skarbnik K. Trzepizur poinformowała, że będzie się starać. 

Radny M. Wojtysek poprosił o uszczegółowienie zadania dotyczącego Cyberbezpiecznego 

Samorządu. 

Sekretarz S. Piątkowska wyjaśniła, że w ramach tego zadania, przede wszystkim zostanie 

rozbudowana serwerownia urzędu (zapewnienie bezpieczeństwa w sieci, zmniejszenie ryzyka 

ataków cybernetycznych). 

Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kłobuck na lata 

2024-2034. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kłobuck na lata 2024-

2034.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

8. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Kłobuck  

w 2024 roku oraz spłatę zobowiązań z tytułu wcześniej zaciągniętych kredytów. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska zapytała: jaki jest koszt obsługi kredytu?; na jaką 

kwotę środków oczekujemy (w związku z wykonaniem zadań inwestycyjnych) z transz z 

poprzedniego roku? Czy dofinansowanie były dotacją czy  będzie to refundacja poniesionych 

kosztów – i dlatego potrzebny jest kredyt? 

 

Burmistrz J. Zakrzewski poinformował, ze uchwała jest konsekwencją uchwały budżetowej 

uchwalonej w ubiegłym roku na ten rok. Przypomniał, że kredyt w głównej mierze 

przeznaczony będzie na inwestycje zgłoszone do kolejnej edycji Polskiego Ładu i aktualnie 

realizowane w zakresie dróg. W tym przypadku możliwość wnioskowania o środki następuje 

po zakończeniu zadania  

Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Kłobuck w 2024 roku oraz spłatę 

zobowiązań z tytułu wcześniej zaciągniętych kredytów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 



Robert Turek, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Wałęga 

 

9. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości w ramach programu pomocy de minimis na tworzenie nowych miejsc 

pracy. 

 

Burmistrz J. Zakrzewski zreferował w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska zapytała, jaki skutek w skali roku rodzi dotychczas 

obowiązująca uchwał w tym zakresie? 

Burmistrz J. Zakrzewski poinformował, że nie jest to duża kwota w skali roku - obecnie z 

ulgi korzysta jeden podmiot, na kwotę ok. 17.000 zł. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska zapytała, czy były przypadki, że przedsiębiorcy nie 

wywiązywali się z warunku utrzymania miejsc pracy i wszczęte były postępowania w sprawie 

zwrotu środków? 

Burmistrz J. Zakrzewski poinformował, że nie było takiego przypadku. A ponadto zawsze 

można skontrolować dokumentację.  

Radny T. Wałega zgłosił uwagę do § 5 ust. 2 uchwały, który dotyczy jedynie pracujących w 

Kłobucku – co z pracownikami w delegacjach? 

Burmistrz J. Zakrzewski poinformował, że uchwała zostanie przeanalizowana w tym 

zakresie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości w ramach programu pomocy de minimis na tworzenie nowych miejsc pracy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Wałęga 

 

10. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości w ramach programu pomocy de minimis w zakresie nowych inwestycji 

na terenie Gminy Kłobuck. 

 

Burmistrz J. Zakrzewski zreferował w/w projekt uchwały. 



Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości w ramach programu pomocy de minimis w zakresie nowych inwestycji na 

terenie Gminy Kłobuck.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

11. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP. 

 

Sekretarz S. Piątkowska zreferowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska odniosła się  do burzliwej dyskusji podczas 

podejmowania tożsamej uchwały dwa lata temu. Nie ujmując ich pracy i zaangażowania 

jednak z uwagi na stosunkowo wysokie koszty generowane przez straż (w tym 

dofinansowywanie wozów strażackich  ostatnim czasie), jest za utrzymaniem obowiązujących 

stawek.  

Radny M. Wojtysek przychylił się do wypowiedzi przewodniczącej Komisji. 

Radny J. Batóg poruszył kwestię szkolenia strażaków i ich ważnej roli w społeczeństwie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika OSP.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

12. Informacja dotycząca gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Kłobuck. 

 

Kierownik Wydziału GOR A. Grabowska-Graj przedstawiła w/w informację. 

Burmistrz J. Zakrzewski zwrócił uwagę na problem wzrastającej ilości odpadów na PSZOK 

oraz odpadów zgromadzonych w workach big-bag.  

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska w związku z powyższym zaproponowała, aby 

uświadamiać mieszkańców w jaki sposób generuje się koszty wywozu nieczystości. Zgodnie 



z obowiązującymi przepisami firma odbierająca odpady ma płacone za tonę odpadów, a nie 

za jednego mieszkańca. Zaproponowała kilka form dotarcia z informacją do społeczeństwa. 

Radny D. Zych przychylił się do propozycji radnej E. Kotkowskiej. Mieszkańcy powinni 

sobie uświadomić, że ekologia z ekonomią jest ze sobą powiązana ( jeżeli odpadów będzie 

mniej, to będą mniejsze koszty na każdego mieszkańca, mniej śmieci-mniej płacimy).  

Poruszył również sprawę  przeciwdziałania powstawaniu dzikich wysypisk na terenie naszej 

Gminy. 

13. Sprawy różne. 

 

14. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

  

  

 

Przygotował(a): Magdalena Kuczera 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


